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Nyomtatott és online sajtó 
  

Az európai békéről tárgyal Orbán Viktor Kijevben 
2024. július 2. – MTI, hirado.hu, Index.hu, Telex.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, 

Origo.hu, Mandiner.hu, PestiSrácok.hu, Kárpátalja.ma 

Kijevbe érkezett kedd reggel Orbán Viktor, az Európai Tanács soros elnökségét betöltő 

Magyarország miniszterelnöke, ahol Volodimir Zelenszkijjel, Ukrajna elnökével folytat 

tárgyalásokat - tájékoztatta az MTI-t Havasi Bertalan, a miniszterelnök sajtófőnöke az ukrán 

fővárosból. A megbeszélés legfontosabb témája a béke megteremtésének lehetősége. Orbán 

Viktor és Volodimir Zelenszkij megtárgyalja a magyar-ukrán kétoldalú kapcsolatok aktuális 

kérdéseit is - közölte a sajtófőnök. 

 

Orbán Viktor: vigyük közelebb kontinensünket a békéhez! 
2024. július 2. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Mandiner, Vajma.info 

Európa békéhez történő közelebb vitelét nevezte Orbán Viktor miniszterelnök a magyar uniós 

elnökség legnagyobb lehetőségének az M1 aktuális csatornán hétfő este sugárzott interjúban. 

A kormányfő - aki az után adott interjút Brüsszelben, hogy Alexander De Croo ügyvezető belga 

miniszterelnöktől hétfőn átvette az Európai Unió soros elnökségét - azt mondta, Európa 

legnagyobb gondja ma az orosz-ukrán háború, ez a következő időszak legfontosabb kérdése is. 

Közölte, az amerikaiakat nem lehet kihagyni, ha Európa jövőjéről gondolkodnak, de nem 

Donald Trump programja, hanem a háború miatt, mert Európa legnagyobb gondja az orosz-

ukrán háború. Elmondta, az amerikai elnökjelöltek vitájában a republikánus elnökjelölt, 

Donald Trump világosan megmondta, 24 órán belül véget fog vet a háborúnak; ha ő győz, akkor 

minimum tűzszünet lesz. "Hogy abból lesz-e aztán tartós béke, az a jövő zenéje, de hogy nem 

az lesz, ami most van, az bizonyos" - jelentette ki a miniszterelnök. 

 

A magyar nemzeti egységet emelte ki az elnökség nyitónapján Magyarország 

belgiumi nagykövete 
2024. július 2. – MTI, hirado.hu, origo.hu 

A magyar nemzeti egységet és a brüsszeli magyar közösség erejét húzta alá Kovács Tamás Iván, 

Magyarország belgiumi és luxemburgi nagykövete hétfőn, az Európai Unió Tanácsában július 

1-jén megkezdődött soros magyar féléves elnökség megnyitójának alkalmából elmondott 

beszédében. A nagykövet, aki a brüsszeli Liszt Intézetben fogadta Sulyok Tamás köztársasági 

elnököt, a magyar diplomácia fontos időszakának nevezte a soros magyar EU-elnökséget és 

hozzátette: kiemelt jelentőséggel bír, hogy az eseményen a köztársasági elnök köszönti az 

összegyűlt magyar közösséget. Aláhúzta: Brüsszelben, Európa fővárosában valósul meg talán 

legjobban a határokon átívelő nemzeti újraegyesítés. "Itt találkoznak az anyaországi, 

magyarországi magyarok, az erdélyi, a felvidéki, a vajdasági, a kárpátaljai és a nyugat-európai 

magyar diaszpóra tagjai" - jelentette ki. 
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/05/17/orban-viktor-olyan-valasztas-elott-allunk-amely-eldonti-a-haboru-es-beke-kerdeset
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/05/17/orban-viktor-olyan-valasztas-elott-allunk-amely-eldonti-a-haboru-es-beke-kerdeset
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/07/02/az-europai-bekerol-targyal-orban-viktor-kijevben
https://hirado.hu/kulfold/kulpolitika/cikk/2024/07/01/orban-viktor-a-beke-lesz-a-kozeppontja-a-magyar-eu-elnoksegnek
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/07/01/a-magyar-nemzeti-egyseget-emelte-ki-az-elnokseg-nyitonapjan-magyarorszag-belgiumi-nagykovete
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/07/01/a-magyar-nemzeti-egyseget-emelte-ki-az-elnokseg-nyitonapjan-magyarorszag-belgiumi-nagykovete
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Zakariás Zoltán EMSZ-elnök szerint a székelyhídi helyzet nem befolyásolja az 

RMDSZ-szel kötött országos választási paktumot  
2024. július 1. – Krónika, maszol.ro 

A június 9-ei helyhatósági és európai parlamenti választások kiértékeléséről tartott 

sajtótájékoztatót Kolozsváron Zakariás Zoltán, az Erdélyi Magyar Szövetség (EMSZ) elnöke. A 

kisebbik magyar párt 30 400 szavazatot gyűjtött be a helyi tanácsosi listákon, ősztől összesen 

171 önkormányzati képviselője lesz a községi és városi tanácsokban Erdélyben. Felvezetőjében 

Zakariás Zoltán számba vette az RMDSZ-szel kötött választási megállapodást, amely kitér az 

idén sorra kerülő valamennyi választásra. „A keretmegállapodás egy méltányos megegyezés, 

amelyben a felek elismerik egymás szervezeti függetlenségét, és demokratikus értékként 

tekintenek a politikai pluralizmusra. Ez egy hosszútávú együttműködés alapját képezi, hiszen 

érdekképviseletként sokkal hosszabb a békeidőben történő együttműködés, mint a választási 

kampányok időszakában” – foglalta össze a két alakulat között létrejött megállapodást az 

EMSZ elnöke. Zakariás értékelése szerint az EMSZ betartotta az RMDSZ irányába tette 

vállalását a közös EP-lista támogatásáról. 

 

Új képzéssel bővül a kolozsvári BBTE Református Tanárképző és Zeneművészeti 

Karának kínálata  
2024. július 1. – Krónika 

A kolozsvári Babeș-Bolyai Tudományegyetem Református Tanárképző és Zeneművészeti Kara 

az Erdélyi Hagyományok Háza Alapítvánnyal stratégiai partnerségben népzenei 

tantárgycsomag bevezetésével bővíti az erdélyi magyar nyelvű felsőoktatási palettát. A 

Zeneművészet szakirány alapképzésén 2024. őszétől választható, ingyenesen felvehető 

opcionális tantárgyak révén népi hangszerek és ének oktatása kezdődik el. A teljes tanulmányi 

időszak (6 szemeszter) során elérhető, állandó népzenei diszciplínák egyéni és csoportos órái 

mellett repertoár- és hangszerismeret, népzenei lejegyzés, etnomuzikológia valamint népzenei 

előadások szerkesztése és stúdiómunkája is helyet kap. Az Erdélyi Hagyományok Háza 

Alapítvány kiemelt szakmai partnerként biztosítja a magyarországi és erdélyi, szakirányú 

végzettséggel rendelkező oktatók bevonását a moduláris képzés (havi, tömbösített 

mesterkurzusok) keretén belül.  

 

Pezsgés a középkori falak között: a határtalan jókedvé volt a főszerep a 12. Szent 

László Napokon  
2024. július 1. – Krónika 

Az előrendezvényekkel együtt kilenc nap, mintegy száz esemény, nagyjából 50 ezer résztvevő 

– összegezték a szervezők a június 24–30. között, „Határtalan fesztivál” mottóval Nagyváradon 

tartott 12. Szent László Napok mérlegét. Amint a közleményben szerepel, mindez nem jöhetett 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/zakarias-zoltan-emsz-elnok-szerint-a-szekelyhidi-helyzet-nem-befolyasolja-az-rmdsz-szel-kotott-orszagos-valasztasi-paktumot
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/zakarias-zoltan-emsz-elnok-szerint-a-szekelyhidi-helyzet-nem-befolyasolja-az-rmdsz-szel-kotott-orszagos-valasztasi-paktumot
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/uj-kepzessel-bovul-a-kolozsvari-bbte-reformatus-tanarkepzo-es-zenemuveszeti-karanak-kinalata
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/uj-kepzessel-bovul-a-kolozsvari-bbte-reformatus-tanarkepzo-es-zenemuveszeti-karanak-kinalata
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/pezsges-a-kozepkori-falak-kozott-a-hatartalan-jokedve-volt-a-foszerep-a-12-szent-laszlo-napokon
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/pezsges-a-kozepkori-falak-kozott-a-hatartalan-jokedve-volt-a-foszerep-a-12-szent-laszlo-napokon
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volna létre a hét főtámogató, a három kiemelt támogató, tizenhárom támogató és adományozó 

nélkül, a nívós programok biztosításában pedig a főszervező Szent László Egyesülettel vállvetve 

dolgozott együtt öt társszervező, öt kiemelt partner és tizenkét partnerszervezet, a kulturális 

fesztivál népszerűsítésében pedig tizenhét médiapartner segédkezett. Mint Zatykó Gyula 

főszervező a fesztivált záró beszédében is kiemelte, érdekes keretet ad a Szent László Napok és 

a nagyváradi vár viszonyának az, hogy a 2024-es eseményt éppen Zorán koncertje zárja. Kilenc 

évvel ezelőtt, 2015-ben ugyanis a Szent László Napok „hódította meg” a gyönyörűen felújított 

középkori várat, azaz ez volt az első rendezvény a munkálatok lezárása után, a zárónapon pedig 

akkor is Zorán adott koncertet. 2024-ben pedig sajnálatos módon a Szent László Napok az a 

fesztivál, amely „lakatot tesz” a várra, vagyis az utolsó fesztivál, amelynek megszervezését 

engedélyezték a jól bevált helyszínen, biztonsági okokból a jövőben már csak a várárokban 

lehet hasonló tömeget megmozgató eseményeket szervezni.  

 

Bölöni László Marosvásárhely díszpolgára lett  
2024. július 1. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro, hirado.hu 

Marosvásárhelyről szólva Bölöni László elmondta, ebben a városban gyakorlatilag csak szép 

dolgok történtek vele, itt érettségizett, majd végezte el az egyetemet, itt lett szerelmes, majd 

született meg a lánya. Itt lett első osztályú futballista, majd döntötte meg a román 

válogatottsági rekordot is. „Azt hiszem, van még mit adnom” – mondta jövőjével kapcsolatban 

a legendás szakember, aki az MTI szerint megjegyezte, élete a Dél-Franciaország, Budapest, 

Marosvásárhely háromszögben zajlik, majd kissé „morbidul, de humorosan” megjegyezte, 

utóbbi helyre egészen biztosan visszatér majd, hiszen itt van a sírhelye is.  

 

Érettségi: megjelölik a román dolgozaton, hogy a diák magyar tagozaton tanult 
2024. július 1. – maszol.ro 

Megkülönböztető jellel látták el a magyar tagozaton tanuló diákok román nyelv és irodalomból 

írt dolgozatait az érettségi vizsgán – tudtuk meg a Maros megyei érettségiztető bizottság 

tagjától, Fejes Réka tanfelügyelőtől.  A vizsgatermekből a vártnál jóval később kiszállingózó 

diákok elmondták, kézfelemeléssel kellett jelezniük, hogy magyar tagozaton tanulnak. Fejes 

Réka elmondása szerint a dolgozatokat az alkalmazásban jelölik meg.  

 

Fogadj örökbe egy kárpátaljai magyar családot! – Így segítenek a rászoruló 

családoknak 
2024. július 1. – maszol.ro 

A szilágysági Szilágyerked református lelkésze, Balázs Zoltán a szívén viseli a kárpátaljai 

magyar közösség sorsát. A háború kirobbanását követően néhány lelkésztársával az elsők 

között gyűjtött segélycsomagot, amit személyesen vitt át a határon a rászoruló családoknak. A 

napokban sajnálattal mesélte, hogy az adományok, alapélelmiszerek átjuttatása szinte 

lehetetlenné vált, mert csak az akkreditált egyházak vagy egyesületek fogadhatnak támogatást, 

amit majd el kell számoljanak. „Eddig többnyire Visk településre vittük a támogatásokat, 

alapélelmiszereket, decemberben viszont az ukrán fél megnehezítette az áruszállítást. Mivel a 
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https://kronikaonline.ro/sport/boloni-laszlo-marosvasarhely-diszpolgara-lett
https://maszol.ro/belfold/Erettsegi-megjelolik-a-roman-dolgozaton-hogy-a-diak-magyar-tagozaton-tanult
https://maszol.ro/belfold/Fogadj-orokbe-egy-karpataljai-magyar-csaladot-Igy-segitenek-a-raszorulo-csaladoknak
https://maszol.ro/belfold/Fogadj-orokbe-egy-karpataljai-magyar-csaladot-Igy-segitenek-a-raszorulo-csaladoknak
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viski közösségben senki nem rendelkezik akkreditációval, sem az önkormányzat, sem az 

egyházközségek, egy másik megoldást kellett keresnünk. Ebben nagy segítségünkre volt a 

tiszapéterfalvi polgármester, akivel a tavaly nyáron találkoztam. Tiszapéterfalva a 

legmagyarabb község Kárpátalján, 70 százalékban magyarok lakják. Sajnos az egyik utunk 

során a két határ közé szorultunk. A román vámosok átengedtek, de az ukránok nem, mert a 

fogadó félnek nem volt engedélye, nem volt akkreditálva. 

 

Államfőválasztási vita: a PNL kormányon marad, de ragaszkodik a novemberhez, 

az RMDSZ októbert mond  
2024. július 1. – Krónika, maszol.ro 

A Nemzeti Liberális Párt (PNL) a továbbiakban is teljesíteni fogja azt a „kötelességet”, hogy 

együtt kormányozzon a Szociáldemokrata Párttal (PSD) – jelentette ki a sajtónak a liberálisok 

vezető testületének hétfői ülése után Nicolae Ciucă. A PNL vezetősége ugyanakkor egyhangúlag 

támogatja, hogy az államelnök-választást a „szabályos” időpontban, azaz novemberben tartsák 

– ismertette az országos politikai büró hétfői ülésén hozott döntést Ciucă. Eközben az RMDSZ 

küldöttsége azt javasolta Marcel Ciolacu miniszterelnöknek, hogy az államelnök-választást a 

parlamenti választásokétól eltérő időpontban, októberben tartsák. A Victoria-palotában tartott 

hétfői konzultáció után Cseke Attila, a szövetség szenátusi frakcióvezetője elmondta: a 

tanácskozáson közölték a kormányfővel, hogy a választások időpontjával kapcsolatos vitát 

mielőbb le kell zárni. Emellett emlékeztették Ciolacut arra, hogy az időpont kitűzése a kormány 

kizárólagos jogköre.  

 

Bizonytalanság, ujjal mutogatás: nem tudni, mi lesz a magyar tagozatosok román 

nyelvből megírt érettségi dolgozatával 
2024. július 1. – Krónika, maszol.ro 

Épp csak elkezdődött az idei írásbeli érettségi, és máris botrány övezi a megmérettetést. Hétfőn 

román nyelv és irodalomból vizsgáztak a diákok, és már akkor bonyodalmak jelentkeztek a 

magyar tagozatos diákok dolgozatai körül, amikor a javítókulcs fel sem került a minisztérium 

honlapjára. Megtörténhet, hogy bizonyos megyékben – köztük Kolozsban – nem sikerül 

változtatni a kisebbségi diákok számára hátrányos javítási módszeren. Kerekes Adelhaida, 

Kolozs megye helyettes főtanfelügyelője a Transtelex portálnak hétfőn megerősítette, hogy 

Kolozs megyében nem történt meg a dolgozatok megjelölése. Mint mondta, ő maga nem tagja 

a megyei érettségiztető bizottságnak, de amikor rákérdezett, hogy a testület miért nem 

engedélyezte a dolgozatok jelölését, azt a választ kapta: azért, mert nem kaptak hivatalos 

átiratot az oktatási minisztériumból, Kallós Zoltán, az oktatási minisztérium nemzeti 

kisebbségekért felelős államtitkára csak körüzenetben tájékoztatta őket. „Ez csak írva volt az 

államtitkár úr által a csoporton, ami egy hivatalos csoport máskülönben, de mivel nincs 

hivatalos átirat, nem csinálta Kolozs megye” – mondta a Transtelexnek Kerekes Adelhaida.  
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https://kronikaonline.ro/belfold/allamfovalasztasi-vita-a-pnl-kormanyon-marad-de-ragaszkodik-a-novemberhez-az-rmdsz-oktobert-mond
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Megkezdődött az európai kisebbségek labdarúgó bajnoksága, az EUROPEADA 
2024. július 1. – Felvidék.ma 

A kisebbségi jogok európai szintű védelmének megteremtése továbbra is elsődleges feladatunk, 

ebben kérte Vincze Loránt EP-képviselő, a FUEN elnöke Schleswig-Holstein miniszterelnöke, 

Daniel Günther és Dánia gazdasági minisztere, Stephanie Lose további támogatását. A két 

politikus Schleswigben egyeztetett, ahova az európai őshonos kisebbségek labdarúgó-

bajnoksága, az EUROPEADA megnyitójára érkeztek. Az európai őshonos kisebbségek 

labdarúgó-bajnoksága, az EUROPEADA több egy fociturnénál. A FUEN által szervezett, az 

UEFA által is támogatott rendezvény szombaton megnyitott ötödik kiadása minden eddiginél 

nagyobb: 24 férfi- és 9 női csapat vesz részt rajta. 

 

Lampl Zsuzsanna: Ennyi ember bizalmát nem lehet csak úgy eldobni 
2024. július 1. – Ma7.sk 

Lampl Zsuzsanna szerint szükség van etnikai pártra, először is azért, mert 130 ezer ember 

szavazata nem kevés és ennyi ember bizalmát nem lehet csak úgy eldobni. Majd kiemelte, 

“Vannak pártok, amelyek csak a kirakatszemélyekből állnak, ugyanakkor vannak helyi 

struktúrákkal rendelkező pártok. A Magyar Szövetség az utóbbiak közé tartozik. Ennek is 

köszönhető, hogy olyan jó eredményeket ért el a legutolsó önkormányzati és megyei 

választásokon. (…) S ha innen közelítem meg a dolgot, akkor a Magyar Szövetség nem is etnikai 

párt, hanem etno-regionális.  Tehát igenis, van létjogosultsága. Az persze más kérdés, hogy mit 

kellene tenni azért, hogy országos szinten is sikeres legyen, vagyis parlamenti párttá váljon". 

 

Kürt és Gyermely testvértelepülési kapcsolata számos területet érint 
2024. július 1. – Új Szó 

Nemzetközi focitábort szerveztek az érsekújvári járásbeli Kürtön a helyi sportpályán kürti és a 

magyarországi, gyermelyi gyerekeknek. A testvértelepüléssel mintegy tizenhárom éve 

gyümölcsöző és szoros kapcsolatuk van a kürtieknek, és korábban is pályáztak együtt. A 

mostani eseményt az Európai Unió társfinanszírozásával az Interreg Magyarország-Szlovákia 

Program Kisprojekt Alapja támogatásával valósították meg. Kürt és Gyermely 

testvértelepülések kapcsolata folyamatos. 2021-ben a Szakmai és kulturális együttműködés a 

határ menti turizmus fejlesztéséért pályázat jóvoltából az önkormányzatok, az ifjúsági 

sportcsapatok, a cserkészek, valamint a helyi kistermelők és borászok együttműködése vált 

hatékonyabbá. 

 

A felvidéki képviselet a délvidéki Bajsán 
2024. július 1. – Felvidék.ma 

Negyedik alkalommal került megrendezésre a Délvidéki Ősök Napja Bajsán, amely a nagy 

Kurultaj – Magyar Törzsi Gyűlés hívogató rendezvénye a Szerbiában élő magyarság számára. 
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A Felvidéket a gömörpéterfalai Felföldi Dalia Iskola és a balázsfai Szedres tanya tagjai 

képviselték. A Ősök Napja lehetőség az ott élő magyarok számára, hogy őseinkre emlékezzenek. 

A Magyar Nemzeti Tanács jóvoltából két busszal érkeztek a szórványból magyar gyerekek, hogy 

hagyományainkkal ismerkedjenek. A Magyar-Turán Alapítvány és a Magyar-Turán Délvidék 

főszervezése mellett több társulat és közösség is támogatta az Ősök Napja megvalósítását, 

többek között Topolya község önkormányzata és a bajsai Testvériség Művelődési Egyesület is. 

 

Felavatták Szent László szobrát Dobócán 
2024. július 1. – Ma7.sk 

A község hagyományos búcsúja keretében leleplezték és megszentelték Szent László 

lovagkirály szobrát Dobócán. A Rimaszombati járásban található falu, illetve a 14. században 

épült római katolikus templomának védőszentje egyaránt Szent László, akinek emléke előtt 

ezentúl már köztéri szoborral is tisztelegnek a helyiek. Ünnepi beszédében B. Kovács István 

történész röviden bemutatta Szent László élettörténetét, hangsúlyozva, hogy ő annak a turul 

nemzetségnek a tagja, amely annyi szentet adott a kereszténységnek, a magyarságnak és a 

világnak. Alakját, cselekedeteit a magyar mondahagyomány egyedülálló gazdagságban őrizte 

ment. 

                       
Nyitott ajtókkal a gyümölcsöző együttműködésért 
2024. július 1. – Magyarszo.rs 

Összesen több mint százötven magyarországi, szerbiai, illetve nyugat-európai közgyűjteményi 

dolgozó érkezett hétfőn Zentára, a Magyar Levéltárosok Egyesülete idei vándorgyűlésére, 

amelyet először tartanak meg Magyarország határain kívül. (…) A megnyitón elsőként dr. 

Kenyeres István, a Magyar Levéltárosok Egyesülete elnöke köszöntötte az egybegyűlteket – 

akik között mások mellett jelen volt Csallóközi Eszter, Magyarország szabadkai főkonzulja, 

Vincze Máté, a Kulturális és Innovációs Minisztérium helyettes államtitkára, Hugyik Richárd, 

a Magyar Nemzeti Tanács Végrehajtó Bizottságának művelődéssel megbízott tagja, Juhász 

Attila, a zentai Községi Tanács oktatással és művelődéssel megbízott tagja, Sztantity 

Szebasztián, a zentai Községi Tanács gazdasággal megbízott tagja, Burány Hajnalka tartományi 

parlamenti képviselő, a Thurzó Lajos Művelődési–Oktatási Központ igazgatója, Kormányos 

Katona Gyöngyi, a Vajdasági Magyar Művelődési Intézet igazgatója, ifj. Fodor István, a zentai 

Történelmi Levéltár igazgatója, Lela Pavlović, Szerb Levéltáros Szövetség elnöke és Nebojša 

Kuzmanović, a Vajdasági Levéltár igazgatója is. 

 

Elkezdődött az Apáczai Nyári Akadémia Újvidéken 
2024. július 1. – PannonRTV 

Elstartolt Újvidéken a 24. Apáczai Nyári Akadémia, a pedagógusok nyári nagyszabású 

továbbképzése. Vajdaságból, Magyarországról és Szlovákiából is érkeztek pedagógusok az 

előadásokkal egybekötött workshopokra, amelyek célja egyebek mellett a pedagógiai-
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pszichológiai ismeretek beépítése a oktatási és nevelési munkába. A tanárok a továbbképzés 

ideje alatt szerteágazó ismeretanyagot kaphatnak különböző kategóriában. A csantavéri 

Szedlár Barna Rózsa a Apáczai Nyári Akadémián az osztályfőnöki továbbképzési szekció 

munkájában vesz részt. „Ezalatt az 5 alkalom alatt nagyon sok olyan téma volt, amit tényleg 

osztályfőnökként hasznosítani tudtam: a dühkezeléssel, a különböző pszichológiai 

problémákkal, de a pedagógiai módszerekkel kapcsolatban is.” A természettudományi, az 

osztályfőnöki, a történelem és magyarság tanári továbbképzés, valamint a Tapasztald, hogy 

továbbadhasd elnevezésű szekciók mellett idén első alkalommal egy művészeti tárgyú 

workshoppal is előrukkoltak a szervezők. Szabó Gabriella, elnökségi tag, Vajdasági Magyar 

Pedagógusok Egyesülete: „Képzőművészeti és zenei képzésre fókuszálunk. 

 

Szerbia lakossága az elmúlt évben egy városnyival csökkent 
2024. július 1. – Vajma.info 

Szerbiában a tavalyi évben 61.052 gyerek született, s 97.081 személy halt meg, tehát 36.029 

emberrel több hunyt el, mint amennyi született vagyis negatív természetes szaporulatot 

jegyeztek - tájékoztatott a Köztársasági Statisztikai Intézet (RZS). Ez nagyjából azt jelenti, hogy 

egy Verbász, Kúla vagy Óbecse nagyságú város lakosságával lettünk kevesebben. A 

közleményből az is kiderül, hogy 2014 és 2023 között az ország lakossága csak a természetes 

népességfogyás miatt 434.606 fővel csökkent. Ez viszont több mint három szabadkányi ember. 

A RZS legfrissebb adatai szerint a természetes szaporulat Szerbiában -5,4 ezrelék, ami 1,6 

ezrelékes csökkenés a 2022-es évhez képest, írja a Tanjug. 

 

Csaknem hetven résztvevője van a bajsai Etno Tábornak 
2024. július 1. – PannonRTV 

Az egy hetes esemény első napján a szövéssel, bőrművességgel, hímzéssel, gyékényszövéssel, 

nemezeléssel ismerkedhettek a táborozók, de lesz szakajtókészítés, gyöngyfűzés, 

gölöncsérkedés, textilrátétes technika is a következő napokban. Bajsai Magyar Tájszoba és 

Alkotóház hangulatos udvarán a neccelést és a gyékényszövést sajátíthatták el az Etnotábor 

résztvevői. A természetes és időtálló gyékényezést Szuhankó Sándor, Vajdaság egyetlen 

gyékényszövőjétől tanulhatják a résztvevők. Faliszőnyeg, táska, szakajtó és sok egyéb 

használati és dísztárgy is készülhet gyékényből. Klauz Surányi Boglárka, Felsőhegy: „Nagyon 

szeretek kézműveskedni, elsősorban ezért is jöttem ide, meg én ide pihenni járok ilyen 

kézműves foglalkozásokra, én gyékényt szövök és egy párnát szeretnék csinálni.” 

 

Éjszakai bazár Óbecsén 
2024. július 1. – Magyarszo.rs 
Óbecse község önkormányzata a Bácska Regionális Fejlesztési Ügynökséggel együttműködve, 

valamint a Tartományi Regionális Fejlesztési, Régióközi Együttműködési és Helyi 

Önkormányzati Titkárság támogatásával szombaton este első alkalommal szervezte meg az 

Éjszakai bazár elnevezésű rendezvényt a város főterén. 18 órától egészen éjfélig különféle ételek 

és italok, kézműves termékek, ezenfelül élő zene is várta a központba látogatókat. A vásáron 
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közel negyven kiállító mutatta be termékeit: többféle bor, kézműves sör, sajt, házi 

péksütemény, cukormentes gyümölcslé, különleges szószok, méz és natúrkozmetikumok is 

várták az érdeklődőket. A szervezők rámutattak, a rendezvény célja a bácskai és a régió 

kistermelőinek, szolgáltatóinak összekapcsolása, megerősítése, továbbá kínálatuk 

népszerűsítése. Rideg Csaba graffitiművészt és munkáit nem csak a bácsföldváriak ismerik, 

találkozhatunk velük Óbecse vagy Újvidék utcáin, kávézók falain, pólókon és nadrágokon vagy 

kiállításon. 

 

Vidáman, de szerényen 
2024. július 1. – Magyarszo.rs 

Selo to smo mi – A falu mi vagyunk – Wir sind das Dorf címmel szombaton reggel 

pontyhorgászversennyel kezdődött az Akácosban, délelőtt babgulyásfőző megmérettetéssel, 

majd a legsikeresebb felnőtt és gyermek versenyzők, valamint szakácsok megjutalmazásával 

folytatódott Pacséron a XVII. falunap. A délutáni melegben a faluház gangján a Kolis 

Díszmadárvédő és -tenyésztő Egyesület kisebb díszmadár- és kisállat-bemutatóval várta a 

kíváncsiskodókat. Ugyanebben az időben a gyerekeket ingyenesen igénybe vehető ugrálóvár és 

lovaglás kötötte le a játszótéren és a labdarúgópályán, ahol a legaktívabbak akadálypályán is 

kipróbálhatták magukat, amiért ráadásul ajándék is járt. A művelődési műsor keretében a 

nagyszínpadon a Moša Pijade Általános Iskola diákjai és a bajmoki székhelyű BeatLab Dance 

Studio pacséri csoportjai léptek fel, valamint a Pacséri Magyar Dalkör tagjai. A hagyományos 

tűzijáték után DJ Palee retropartira invitálta közönségét. 

 

Mobilbokszokkal gazdagodott a szabadkai Imperial Lovasklub 
2024. július 1. – PannonRTV 

20 darab 3x3 méter alapterületű mobilbokszról van szó, amelyek háttal való összeállításával 10 

méteres mobilistállóvá alakíthatók. A klub stratégiájának fontos eleme, hogy meg szeretné 

teremteni a feltételeit az utánpótlás-nevelésnek. Legyen szó a fogathajtók szakmai 

továbbképzéséről, vagy a versenytapasztalatok szerzéséről. A magyar kormány támogatásának 

köszönhetően mindezekre lehetőség nyílik. Szabadka szívétől picit távolabb, a Zorka helyi 

közösségben található az Imperial Lovasklub, ahol a nyári melegben sem áll meg a munka. Az 

elnök, Keresztes Teréz hatalmas mosollyal az arcán, kedves fogadtatásban részesíti az 

érkezőket. A klub területén különböző idézetekkel találja szemben magát az ember.  

 

Okos turisztikai fejlesztések a határmenti-régióban 
2024. július 1. – PannonRTV 

Nyugat-európai turisztikai influenszerekkel tesztelik majd Magyarország és Szerbia 

határmenti régióinak idegenforgalmi kínálatát. Az okos turizmus fejlesztése érdekében valósít 

meg határon átnyúló projektet a Tartományi Gazdasági Titkárság, a szabadkai Közgazdasági 

Egyetem és a Duna-Körös-Maros-Tisza Fejlesztési Ügynökség. Az utóbbi évek turisztikai 

szokásai egyre jobban az okos eszközökre épülnek. Az utasok egyre gyakrabban önállóan 

szervezik meg a vakációjukat és egyedi igényeik szerint állítják össze az utazásaik állomásait és 
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programját. Nenad Ivanišević tartományi gazdasági titkár hangsúlyozta, hogy az egységes okos 

turisztikai kínálat nagy lehetőséget jelent a régió további fejlődéséhez. 

                       
Megérkezett Kárpátaljára az újabb harkivi menekültcsoport 
2024. július 1. – karpataljalap.net 

A tömeges támadások és az aktív harcok miatt régiónk immár harmadik hete fogadja Harkiv 

lakosait, valamint a korábban esetlegesen oda menekülő személyeket. A hírt a megyei katonai 

adminisztráció közölte. Munkácson legutóbb 17 személyt fogadtak, közülük három gyerek. Az 

érkezőket étellel várták, a helyszínen egészségügyi dolgozók is jelen voltak. Ezt a csoportot a 

Nagybocskói kistérség fogadjak be. „Biztos vagyok benne, hogy a hegyvidéken megtalálják a 

rég várt békét és nyugalmat” – közölte Viktor MIkita kormányzó. 

 

Kárpátalja kormányzója Kijevbe érkezett 
2024. július 2. – karpatalja.ma 

Munkalátogatás céljából érkezett az ukrán fővárosba Viktor Mikita, a Kárpátaljai Megyei 

Katonai Közigazgatás (OVA) vezetője július 2-án. A kormányzó közleményében kiemeli, hogy 

napirenden szerepelnek a kárpátaljai régiófejlesztés és a nemzetközi együttműködés kérdései, 

valamint az infrastrukturális projektek megvalósítának ügye is terítékre kerül. 

 

Tizenhét férfit kapott el az ukrán határőrség a magyar határon 
2024. július 1. – Karpat.in.ua 

Tizenhét férfi illegális kiutazását akadályozta meg az ukrán határőrség a magyar határon – 

közölték vasárnap a kijevi hatóságok. A hivatalos tájékoztatás szerint a szökni készülőket 

szállító kisbuszt alig kétszáz méterre állították meg az egyik határátkelőtől. A férfiak Ukrajna 

különböző régióiból származnak, és Magyarországra akartak szökni. A hatóságok szerint 3-12 

ezer dollár közötti összeget fizettek embercsempészeknek, hogy kijuthassanak az országból. 

 

Magyar Melódiák lélektől lélekig 
2024. július 1. – KISZo.net 

Az ungvári városi szociális otthon lakói közül sokan mosolyogva, mások könnybe lábadt 

szemmel hallgatták a Kárpátaljai Megyei Filharmónia Magyar Melódiák Kamaraegyüttesének 

koncertjét. Az idősek számára mindig felemelő alkalom, ha valaki ellátogat hozzájuk, főleg ha 

a zene erejével próbálja örömtelibbé tenni az egyhangú mindennapjaikat. Havata Diana, 

Ukrajna érdemes művésze, a Magyar Melódiák művészeti vezetője kiemelte, szívügyüknek 

tekintik, hogy minél több helyre eljuttassák a magyar muzsikát és a legszebb klasszikus 

dallamokat. 
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2024. július 1. – Kossuth Rádió 

 

A beregszászi járási kistérségek önkormányzataiban 53 képviselővel van jelen a Kárpátaljai 

Magyar Kulturális Szövetség. A további hatékony érdekvédelemhez össze kell hangolni a 

munkát, ezért a KMKSZ konferenciát tartott, amelyen megvitatták a háborús időszakhoz 

kötődő legfrissebb intézkedéseket és határozatokat. 

 

A Marosvásárhelyi Napok tegnapi ünnepi rendezvényén tíz személy kapott díszpolgári 

kitüntetést, akik munkásságuk, a közösség érdekében kifejtett tevékenységük révén 

hozzájárultak a város szellemi és kulturális értékeinek gyarapításához. A díjazottak a település 

,,nagykövetei" is, nyilatkozta Soós Zoltán polgármester. 

 

A temesvári START Tanácsadó és Továbbképző Iroda a Gerhardinum Líceumban tartott 

kézműves tábort, a vakáció első hetében, 5–15 éves gyerekeknek. A résztvevők gyöngyöt fűztek, 

agyagoztak, szőttek, vagyis különböző kézműves technikákat sajátíthattak el az újrahasznosítás 

jegyében, ugyanakkor fontos volt a közös munka, egymás segítése és a közösségépítés is.. 

 

Üveg a művészet történetében – Elemi osztályos gyerekek számára szervez nyári tábort a 

kolozsvári Quadro Galéria. A foglalkozás apropóját a kiállítótér egy leendő tárlata adja, amely 

Alexandra Popescu üvegművész alkotásait tárja majd a nagyközönség elé. A tábor célja 

megismertetni a gyerekekkel az üveget, annak megmunkálási módjait és művészettörténeti 

jelentőségét. A programról és egyebekről Ladó Ágota főszervezőt kérdezte kolozsvári 

tudósítónk. 

 

A mítosz az egy közösségi hitvallás, az egy közösségi felelet az ég felé. Ha megfejtjük, hogy mi 

az üzenete, mi a népnek a hitvallása a múltjáról, a történelméről, akkor fontos tudás kerül a 

birtokunkba.  A többi között erről is beszélgettünk a Zamárdiban élő Gál Péter 

művelődésszervezővel, aki Szent László napján, a CSEMADOK meghívására, pozsonyi 

középiskolásoknak tartott előadást arról, Hol és hogyan él ma népünk szívében Szent László 

király?”. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/

